
PROTOKÓŁ Nr RG.0002.13.2019 

z  XIII SESJI RADY GMINY KOBIÓR 

z dnia 12 grudnia 2019r. 

 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję, 

przywitał zebranych i stwierdził  prawomocność obrad – obecnych 14 radnych.  

W posiedzeniu uczestniczyli również Eugeniusz Lubański – Wójt. Gabriela Zając – Skarbnik, 

Bronisław Gembalczyk – Sekretarz Gminy – lista obecności w załączeniu. 

 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28.11.2019r.  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2020 – 2026. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kobiór na 2020 rok. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie z budżetu Gminy Kobiór inwestycji związanych ze zmianą systemu 

ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych 

na terenie Gminy Kobiór w roku 2020. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie 

gminy Kobiór. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

14. Zakończenie obrad.  
 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28.11.2019r.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.  

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy, jakie miały miejsce w czasie od poprzedniej sesji – 

zał. nr 2. 

 

W nawiązaniu do sprawozdania Wójta, radna P. Myszor zapytała na jakiej podstawie będą 

zbierane historie powstańców śląskich z naszej gminy.  

Wójt odpowiedział, że najlepiej gdyby mieszkańcy, którzy mają jakieś informacje na ten 

temat zgłaszali się sami do sekretariatu Urzędu Gminy lub bezpośrednio do niego.   
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Radna E. Targiel, w imieniu swoim oraz mieszkańców, zgłosiła potrzebę zamontowania na 

Osiedlu czujnika jakości powietrza. 

Wójt odpowiedział, że centralna część Kobióra, wzdłuż rzeki Korzeniec i jej dopływów, ma 

strefę przewietrzania, natomiast Osiedle jest enklawą osłoniętą od strony południowej 

zadrzewieniem. Jeżeli radni wyrażą wolę, można zakupić taki czujnik lecz nie rozwiąże to 

sprawy smogu, a tylko da informację o zanieczyszczeniu powietrza. Podobnie jak 

wspomniany eko – słupek, który mógłby być zamontowany w rejonie przystanku 

autobusowego, jedynie sygnalizuje kolorami stopień zanieczyszczenia powietrza.  

Przewodniczący Rady uważa, że sprawą czujnika na Osiedlu powinna się zająć Komisja 

Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa.  

 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2026 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię Komisji w 

sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kobiór na 2020 rok 

 

Wójt poinformował, że po zbilansowaniu zapotrzebowań zgłoszonych przez jednostki, 

instytucje i referaty, zabrakło ok. 3 mln zł do zrównoważenia budżetu. Dzieje się tak dlatego, 

że dochody wykazują tendencję malejącą, natomiast rosną wydatki.  

Plan dochodów na 2020 rok wynosi 25.670.683 zł, w tym: dochody bieżące – 24.927.970 zł, 

dochody majątkowe – 742.713 zł. Na dochody składają się: 

 subwencje – ponad 20% 

 dotacje – ponad 31% 

 środki własne – ponad 48% (w 2019r. – 55%) 

Spadek dochodów własnych wynika z obniżenia podatku od osób fizycznych z 18% na 17% 

oraz zwolnienia z podatku osób do 26 roku życia.  

Na wzrost wydatków mają znaczący wpływ – podwyżka cen energii o 60% oraz podwyżka 

płacy minimalnej i związane z tym skutki podwyżek płac. 

Dla zrównoważenia budżetu konieczne było ograniczenie wydatków bieżących, zwłaszcza  

w zakresie remontów obiektów gminnych oraz wydatków inwestycyjnych. Nie oznacza to 

jednak, że zadania te nie zostaną zrealizowane w następnych latach lub w bieżącym roku, jeśli 

po zbilansowaniu budżetu pozostanie nadwyżka środków.  

Do najważniejszych zadań, na które zaplanowano środki należą: 

 dofinansowanie do przebudowy ul. Rodzinnej – 900.000 zł, 

 budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągu w rejonie ulic Wróblewskiego i Stobika – 

344.000 zł  (pożyczka z WFOŚiGW – 240.000 zł oraz środki z umorzenia 

wcześniejszych pożyczek) 

 budowa zatoki przystankowej przed rondem  

 przebudowa ul. Wodnej – I etap 

 przebudowa fragmentu ul. Tuwima 

 kontynuacja budowy ścieżki rowerowej przy ul. Kobiórskiej 

 zabezpieczenie wkładu własnego na realizację inwestycji ze środków 

Metropolitalnego Funduszu Solidarności – 100.000 zł 

 generalny remont budynku przy ul. Orlej 4 – 800.000 zł. 
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Ponadto planowane jest przygotowanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. 

Błękitnej oraz koncepcji przebudowy ul. Promnickiej.  

Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr 4200/I/214/2019 I składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 2.12.2019r. w sprawie pozytywnej opinii, w 

sprawie projektu uchwały budżetowej gminy Kobiór na 2020 rok.   

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Mazur przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie budżetu na 2020 rok.  

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ze względu na wzrost cen energii, płacy minimalnej 

oraz opłaty marszałkowskiej konieczne jest podniesienie opłat za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów, w celu zrównoważenia budżetu w tym zakresie. Dodał, że opłata marszałkowska 

wzrosła, w ciągu dwóch lat, ze 120 zł do 270 zł za tonę odpadów i należałoby wystąpić  

z zapytaniem na co przeznaczane są te środki.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu komisji połączonych. Nie 

zmieni się system, lecz stawki opłat, które wzrosną o 27%.  

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez komisje połączone. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie z  budżetu Gminy Kobiór inwestycji związanych ze 

zmianą systemu ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne w budynkach 

mieszkalnych jednorodzinnych na terenie Gminy Kobiór w roku 2020 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mieszkańcy będą mieli ponownie możliwość 

uzyskania dofinansowania na inwestycje proekologiczne. W 2019 roku przyznano dotacje w 

wysokości 5.000 zł 29 mieszkańcom. W przyszłym roku program ten będzie kontynuowany, a 

wnioski można składać od 15.01.2020r. do 31.07.2020r. Oprócz tego istnieje możliwość 

skorzystania z rządowego programu „czyste powietrze”. Przewodniczący zapytał, czy istnieje 

możliwość pomocy mieszkańcom przy wypełnianiu wniosków o dofinansowanie z tego 

programu.  
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Wójt odpowiedział, że odbyły się już dwa spotkania mieszkańców z przedstawicielami 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, na których 

zaprezentowano, na ekranie, sposób wypełniania wniosków aplikacyjnych. Jeśli będzie 

potrzeba, można ponownie zorganizować takie spotkanie, zarejestrować prezentację  

i udostępniać ją mieszkańcom.   

Wójt zwrócił również uwagę, że dofinansowanie z budżetu gminy wynosi 5.000 zł, natomiast 

koszt instalacji waha się granicach 10 – 15.000 zł. O brakujące środki można również 

wystąpić do programu „czyste powietrze”. Na 2020 rok zaplanowano w budżecie gminy 

środki na  

30 wniosków. Jeśli będzie ich więcej, można rozważyć zwiększenie kwoty na 

dofinansowanie. Niezależnie od tego mieszkańcy powinni korzystać z programu „czyste 

powietrze” lub odliczeń z podatku.   

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały, a następnie przeprowadził głosowanie w sprawie jej podjęcia.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały, a następnie przeprowadził głosowanie w sprawie jej podjęcia.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie ograniczeń w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży na terenie gminy Kobiór 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu komisji połączonych ustalono  

i zaopiniowano pozytywnie ograniczenia sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży w godzinach od 23
00

 do 6
00

. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta 9 głosami za, 3 przeciw, 2 wstrzymujące. 

 

12. Sprawy bieżące 

 

Nie zagłoszono spraw bieżących. 

 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski 

 

Nie zgłoszono.  

 

14. Zakończenie obrad  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję.  

 

 

Protokołowała Jolanta Niemiec 
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